



”În primul rând, Codul Fiscal și Codul de Oprocedură fiscală care le-am prezentat astăzi, în niciun caz nu sunt în formă finală. Vedeam pe undeva că impune Guvernul, nu, Guvernul nu impune nimic, este o minciună. Guvernul a construit această propunere care încă 30 de zile se discută cu mediul de afaceri, cu societatea civilă, cu contribuabilii care plătesc taxe și impozite. După aceea Guvernul trimite proiectul la Parlament, se dezbate și în Senat și în Camera Deputaților, deci este o procedură lungă până la sfârșitul sesiunii, sfârșitul lunii iunie. După aceea, dacă se aprobă și președintele promulgă, să intre în vigoare la 1 ianuarie 2016”, a precizat Ponta.

"Din punct de vedere politic, pentru mine și coaliție este ultima promisiune de îndeplinit pe care am avut-o în programul de guvernare încă neîndeplinită. Celelate lucruri, pensii, salarii, salariu minim, de reducerea CAS, scutirea impozitului reîvestit, le-am îndeplinit, rămăsese reducerea TVA. Putem după 4 ani cu creștere economică (...) să avem de la 1 ianuarie TVA de 20%", a

spus premierul Ponta.

Proiectul noului Cod Fiscal prevede reducerea cotei standard a taxei pe valoarea adăugată, de anul viitor, de la 24% la 20%, iar pentru carne, pește, legume și fructe produse alimentare de bază la 9%.

Cota standard de TVA ar urma să fie redusă în continuare, la 18%, din ianuarie 2018, conform calendarului redactat de Guvern.

Documentul prevede reducerea cotei standard pentru toate bunurile și serviciile de la 24% la 20% începând cu 1 ianuarie 2016, reducerea cotei de TVA pentru carne, pește, legume și fructe de la 24% la 9% începând cu 1 ianuarie 2016 și introducerea taxării inverse pentru livrarea de clădiri, părți de clădire și terenuri de orice fel, pentru a căror livrare se aplică regimul de taxare, începând cu 1 ianuarie 2016.

Ulterior, cota standard de TVA ar urma să fie diminuată de la 20% la 18%, începând cu 1 ianuarie 2018.

Cota unică de impozitare va fi redusă de la 16% la 14% din ianuarie 2019, conform proiectului noului Cod Fiscal.

Reducerea va diminua încasările la buget cu 4,8 miliarde lei în 2019, dar va genera și venituri suplimentare de 2,3 miliarde lei din TVA, contribuții sociale, impozit pe salarii, și ca urmare a creării de noi locuri de muncă, impactul bugetar net fiind 2,5 miliarde lei.

Pentru 2016, încasările la buget sunt estimate să scadă cu 11,6 miliarde lei, dar cu o creștere la venituri de 6,4 miliarde lei din TVA, contribuții sociale, impozit pe salarii, impactul bugetar net pentru anul viitor fiind calculat la 5,2 miliarde lei.

Contribuțiile de asigurări sociale și de sănătate vor fi impuse la plată tuturor persoanelor fizice

care realizează venituri, iar din 2017 cota de asigurări sociale (CAS) va scădea atât la angajat, de la 10,5% la 7,5%, cât și la angajator, de la 15,8% la 13,5%, conform proiectului noului Cod Fiscal.

Din 2016, va fi eliminată deducerea contribuției de asigurări de sănătate (CASS) de la calculul impozitului pe venit.

Proiectul prevede introducerea plafonului maxim de 5 salarii medii brute pentru baza lunară de calcul a CAS și CASS de la 1 ianuarie 2016, eliminarea deducerii CASS de la calculul impozitului pe venit de la 1 ianuarie 2016 și introducerea obligației de plată a CAS și CASS pentru toate persoanele fizice care realizează venituri.

** sursa- MEDIAFAX